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س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

    اطاع رس�اني در خصوص پرداخت وام براي بيمه ش�دگان 
تأمين اجتماعي

محمدي – تهران: در هفته تأمين اجتماعي قرار داريم. مي خواستم از 
مسئولان اين سازمان درخواست كنم در رابطه با وام هاي اين سازمان 
براي بيمه شدگان شفاف س��ازي كنند. من با پرداخت حدود 20 سال 

بيمه هنوز از هيچ يك از خدمات اين سازمان بهره مند نشده ام. 

 پذيرش دانشجويان را ساماندهي كنيد
مهري – تهران: چرا پذيرش دانشجو در دانشگاه هاي كشور بر اساس 
برنامه نياز كش��ور صورت نمي گيرد. در برخي رشته ها تعداد زيادي از 
افراد فارغ التحصيل شده اند ولي از كار و اشتغال با توجه به رشته هاي 
تحصيلي آنان خبري نيست و اين بي توجهي علاوه بر به هم زدن تعادل 
در وضعيت تحصيل و بيكاري سبب مي شود مشكلات جوانان بيشتر 

شود. بهتر است مسئولان فكري براي اين موضوع بكنند. 

سلامت روان در گرداب مدرنيسم
 خطر گرفتار شدن در چرخه »مدرنيسم و افسردگی« غرب 

پس از هجوم شبکه های اجتماعی به فرهنگ دينی در ايران افزايش يافته است 

 عبور ريل راه آه�ن و قطار ها از ميان بافت هاي 
شهري سبب شده است تا 160 هکتار از اراضي 
پايتخت در مناطق جنوب ش�هر ك�ه با كمبود 
فضاهاي مفيد شهري روبه رو هستند با فضاهاي 
پر آسيب ش�هري و بي دفاع دست و پنجه نرم 
كنند. اي�ن درحالي اس�ت كه به دلي�ل ارزش 
اقتصادي اين اراضي، راه آهن همچنان مخالف 
انتقال ايس�تگاه و خط�وط راه آهن ب�ه بيرون 
شهر اس�ت كه اين موضوع س�بب شده است 
تا آس�يب ها و فضاهاي ناامن همچون قطاري 
روي اعصاب شهروندان اين محدوده به حركت 
درآيد و آسايش و امنيت را از شهروندان بربايد. 
سال هاست بحث انتقال راه آهن مطرح شده است 
تا آسيب هاي مناطق حاشيه اي اين محدوده كه 
گفته مي شود حدود 160 هكتار را در برمي گيرد، 
كاهش يابد و مناطق محصور در ميان خطوط دو 
راه آهن از جزيره بودن و مس��ائل و مشكلات آن 
خارج شود. بر اين اساس س��ال گذشته شهردار 
تهران با اعلام آمادگ��ي براي انتقال ايس��تگاه و 
خطوط راه آهن 50 ساله موضوع مسائل و مشكلات 
را اعلام كرد. هرچند شركت راه آهن نيز در واكنش 
به اين موضوع مخالفت خود را بي��ان كرد. با اين 
حال موض��وع راه آهن و انتق��ال آن در پيچ و خم 
رسانه ها چكش خواري شد و موافقان و مخالفان 
نظر خود را اع��لام كردند تا اينكه روز گذش��ته با 
حضور مدير عامل راه آهن و اعضاي شوراي شهر 
دغدغه هاي خود را بيان كردند تا بتوانند معضلات 
و مشكلات اين محدوده از شهر را سامان بخشند تا 
شهروندان ساكن و حاشيه اي راه آهن نفس راحتي 
بكش��ند. در اين زمينه، احمد دنيامال��ي درباره 
بررسي مسائل مربوط به امور خطوط راه آهن در 
مناطق 17 و 18 شهرداري تهران اظهار كرد: قرار 
بود با توجه به اينكه جت فن ها به صورت متمركز 
عمل مي كنند، تا هواي داخل تونل را تخليه كنند، 
فيلتراسيون نيز در اين محدوده به كار گرفته شود 
تا مش��كل آلودگي صوتي و آلودگي ه��وا در اين 

محدوده مرتفع شود. 

رئيس كميسيون حمل و نقل شوراي شهر تهران 
تأكيد كرد: در گذشته به شركت راه آهن جمهوري 
اسلامي ايران گفته شده بود كه ارزش اقتصادي 
خطوط راه آهن در اي��ن دو منطق��ه 17 و 18 را 
از منابع خود كس��ر كند و بعدها با دادن تراكم و 
هزينه به اين ش��ركت بازگردد اما در حال حاضر 
شورا با هرگونه س��اخت و س��از در اين محدوده 
مخالف اس��ت.  دنيامالي تأكيد كرد: نظر ش��ورا 
احداث فضاي س��بز در زمين هاي آزاد شده است 
كه موجب مي ش��ود هزينه اجراي پروژه به طور 
كامل به راه آهن جمهوري اسلامي ايران بازنگردد. 
در حال حاضر قيمتي كه راه آهن براي زمين هاي 
آزاد شده اعلام مي كند قيمت تمام شده است در 
حالي كه شهرداري قيمت را براساس نرخ فضاي 
سبز محاس��به مي كند. بي ترديد اگر اين دو عدد 
به يكديگر نزديك نشوند، هيچ پيشرفتي در حل 
اين مشكل نخواهيم داشت. براي نزديك تر شدن 
اين دو عدد بايد با دادن مجوز به شهرداري تهران 
مشكل را حل كنيم. همچنين عبدالمقيم ناصحي 
رئيس كميسيون فرهنگي اجتماعي با بيان اينكه 

صداي لكوموتيوها باعث آزار مردم است، گفت: به 
تازگي جت فن هاي تونل راه آهن اهالي منطقه را 
اذيت مي كند و داخل تونل راه آهن تبديل به پاتوق 

معتادان شده است.
  تجربه انتقال راه آهن موفق نيست

مديرعامل راه آهن تهران گفت: شهرداري به جاي 
پيغام هاي رسانه اي در خصوص مشكلات منطقه 
17 و 18، به صورت جلسه سال ۹2 خود عمل كند.  
محسن پورسيد آقايي با تأكيد بر اينكه زيرزميني 
كردن خطوط راه آهن در اين بخش اش��تباه بود، 
گفت: بسياري از ايستگاه هاي راه آهن دنيا در دل 

شهرها قرار گرفته اند. 
وي با اشاره به زمين هاي بلاتكليف منطقه 17 و 
18 كه در حال حاضر به معضل اين منطقه تبديل 
ش��ده اند، گفت: زيرزميني كردن خطوط راه آهن 
يك ساعت به زمان س��فر قطارهاي تبريز اضافه 
كرده اس��ت. همچنين اين تونل ها عملًا تا س��ال 
۹2 تكميل نش��ده بودند و اوايل سال ۹۳ به بهره 

برداري رسيدند. 
وي تأكي��د ك��رد: مدي��ران راه آهن ب��ه حل اين 

مش��كلات علاقه دارند و به جز امنيت اجتماعي 
اين منطقه، تونل راه آهن با مشكلاتي مانند سرقت 
و عدم امنيت دست به گريبان است. بنابراين اگر 
عزم جدي در ش��هرداري وجود داش��ته باشد، به 
جاي پيغام و پسغام جلس��ه اي براي حل مشكل 

برگزار كنند. 
  160 هکت�ار فض�اي پرآس�يب و بي دفاع 

شهري در پايتخت 
پس از سخنان اعضاي شوراي شهر و مديرعامل 
راه آهن معاون شهرسازي شهرداري تهران با اشاره 
به وضعيت خطوط راه آهن در پايتخت گفت: در 
تهران 160 هكتار فضاي پرآسيب و بي دفاع شهري 

ايجاد كرده ايم. 
پژمان پش��مچي زاده، با اش��اره به آزادسازي 27 
هكتار از عرصه اي��ن مناطق با اقدام��ات راه آهن 
جمهوري اسلامي، گفت: كار مطالعات و طراحي 
شهري به خوبي انجام شده است و امروز نقشه هاي 
اجرايي و مجموع��ه مطالعات را براي توس��عه و 
حفاظت از اين عرصه در اختيار داريم كه بر اساس 
اين نقش��ه ها و مطالعات و طراحي صورت گرفته 
بيش از 80 درصد اين فضا كاربري فضاي س��بز و 

ورزشي خواهد يافت. 
 معاون شهرداري تهران با بيان اينكه ديد انتفاعي 
به اين عرصه نداريم، خاطرنشان كرد: در صورتي 
ك��ه كار مطالعاتي اي��ن منطقه به انجام برس��د 
محدوده متأثر از اين طرح بي��ش از 1۳8 درصد 
افزايش سرانه هاي فضاي سبز، 67 درصد خدمات 
ورزشي و 54 درصد افزايش خدمات فرهنگي در 

مناطق 17 و 18 خواهد داشت. 
 پش��مچي زاده با اش��اره ب��ه برگزاري جلس��ات 
كارشناسي با حضور نمايندگان راه آهن جمهوري 
اس��لامي و ش��هرداري و ش��ورا اظهار داش��ت: 
جمع بن��دي نهايي اين نشس��ت كارشناس��ي به 
امضاي هيئت ارزيابي كانون كارشناسان رسمي 
دادگستري رس��يد اما در جمع بندي كارشناس 
راه آهن از امضاي اين صورت جلس��ه طفره رفته 

است. 

ديگر نيازي نيس�ت به پزش�ك يا روانشناس و 
مش�اور مراجعه كني�د،  تنها كافي اس�ت عضو 
تلگرام باش�يد. در اين ش�بکه اجتماعي از شير 
مرغ تا جان آدمي�زاد پيدا مي ش�ود. كانال هاي 
متع�دد روانشناس�ي و تس�ت هاي رنگارن�گ 
شخصيت شناس�ي ك�ه از روي رن�گ و پارچ�ه 
لباس  چهارخانه ش�ما ه�م مي تواند تم�ام ابعاد 
ش�خصيتي خودت�ان و نس�ل هاي قب�ل و بع�د 
از ش�ما را شناس�ايي كند و در اين همه تس�ت 
روانش�ناختي و فايل ه�اي صوت�ي و تصوي�ري 
آموزش انواع و اقسام تکنيك هاي روانشناسي، 
افزايش اعتم�اد به نف�س،  فرار از افس�ردگي و 
شاد زيس�تن تبليغات كالاهاي عجيب و غريب 
و كانال هايي با مضامين نامناس�ب و غير اخاقي 
را هم مي توان مش�اهده كرد. اين در حالي است 
كه آمار 21 تا 34 درصدي اختالات روانشناختي 
در جامع�ه ما ريش�ه در رقاب�ت تنگاتنگ مردم 
كش�ورمان ب�راي تظاه�ر ب�ه مدرنيس�م دارد؛ 
 مس�يري كه غرب ب�ا عب�ور از آن به بن بس�ت 
رسيد و ما قدم در راهي تجربه شده گذاشته ايم. 
بيش از 80 درصد از كاربران تلگرام ايراني و آن 20 
درصد ديگر هم اكثراً ايراني هاي مقيم كش��ورهاي 
ديگر هستند. بر اس��اس آماري ديگر تعداد كاربران 
تلگرام به صورت جهاني كمت��ر از يك درصد تعداد 
كل كاربران شبكه هاي اجتماعي جهان است كه اين 
يك درصد هم تقريباً همه ايراني هس��تند. از سوي 
ديگر 40 ميليون گوشي هوش��مند در دست مردم 
كشورمان است و اين به معناي يك فضاي گسترده 

براي نفوذ،  تبليغ و حتي كسب و كار است. به همين 
خاطر هم با باز شدن پاي ش��بكه هاي اجتماعي به 
تلفن هاي همراه و با فراگير شدن تلگرام و به خصوص 
ش��كل گيري كانال هاي تلگرامي با حجم انبوهي از 
كانال هاي��ي مواجهيم كه هر ك��دام از ما مي توانيم 
در عرض چند دقيقه يكي از آنها را درست كنيم و با 
توصيه به دوستان و آشنايان آمار اعضاي كانالمان 
را بالا ببريم. بالا رفتن تعداد اعضاي كانال تلگرامي 
نيز يعن��ي درآمدزايي ب��راي ادمي��ن. در اين ميان 
چه عناويني جذاب تر از تس��ت هاي روانشناختي و 
افزايش اعتماد به نفس،  نحوه برخورد با همس��ر يا 
تربيت فرزند،  زندگي شاد و مسائلي از اين دست، آن 
هم براي جامعه اي كه به گواهي آمار و ارقام به لحاظ 
برخي ش��اخص ها نظير بردب��اري اجتماعي با افت 

مواجه بوده است. 
    توصيه هاي بي اساس 

اساس و بنيان ش��بكه هاي اجتماعي و از آن مهم تر 
اطلاعات��ي كه در چنين ش��بكه هايي به اش��تراك 
گذاشته مي شود هيچ گاه متخصصان و صاحبنظران 
را با خود همراه نكرده است. بديهي است اطلاعات 
و دس��تورات عجيب و غريب��ي ك��ه در كانال هاي 
روانشناسي تلگرامي ارائه مي شود هم قابل اعتماد 

نيستند.
 دكتر الستي، روانشناس درباره اعتبار اين كانال ها 
و اطلاعات ش��ان به »جوان« مي گويد: شبكه هاي 
اجتماعي اغلب اطلاعات شان از منابع قابل اعتماد 
نيس��ت و در تمامي زمينه ها بايد با ترديد به صحت 
اطلاعات ب��ه آنها نگاه ك��رد. با وجود اي��ن افزايش 

كانال هاي تلگرامي با مضامين روانشناختي در كنار 
كتب و كلاس هاي متعددي كه تحت چنين عناويني 
برگزار مي شود، بيانگر يك نياز اجتماعي است و از 
تغييرات جدي در س��بك زندگي مردم كشورمان 

حكايت دارد. 
    گرداب مدرنيسم 

»مدرنيسم« بلايي اس��ت كه در غرب موجب بروز 
درجات بالايي از افس��ردگي و روان پريش��ي شده 

است. 
در جامعه اي كه خانواده مفهوم خود را از دست داده، 
زندگي هاي فرد گرايانه براي انساني كه ذاتاً اجتماعي 
آفريده شده آسيب زاست. زندگي در آپارتمان هاي 
كوچك و ب��ا  ارتباطات بي قي��د و بن��د زن و مرد با 
يكديگر،  تجمل گرايي،  تفاوت بسيار زياد دستمزدها 
و فاصله و ش��كاف هاي طبقاتي و در نهايت شرايط 
سخت و دشوار و پر استرس��ي كه زندگي در جوامع 
صنعتي به مردم تحميل مي كند، موجب شد مردم 
در كشورهاي غربي تحت فش��ارهاي روحي شديد 
قرار بگيرند و به بيماري هاي رواني از جمله افسردگي 
دچار ش��وند. زندگي در خانه ه��اي كوچك بدون 
داش��تن مراكز تفريحي و  دوري از اقوام و آشنايان و 
دوستان موجب شد افرادي كه در شهرهاي بزرگ 
صنعتي زندگي مي كردند، س��اعت هاي طولاني از 
وقت شان را به جاي تعاملات خانوادگي و رفت و آمد 
با دوستان و آشنايان پاي تلويزيون بگذرانند و وسايل 
الكترونيكي جايگزين تعاملات انس��اني شد. بر اين 
اساس نخستين مقصر فراگير شدن مشكلات رواني 
در ميان مردم كش��ورهاي غربي مظاهر مدرنيسم 

ب��ود. در نهايت افزاي��ش آم��ار بيماري هاي روحي 
در غرب موجب ش��د خيل عظيمي از دانشجويان 
رش��ته هاي روانشناسي راهي دانش��گاه ها شوند، تا 
جايي كه شايد در غرب كمتر كس��ي را پيدا كنيد 
كه پاي صحبت هاي يك روانشناس ننشسته باشد و 

روانپزشك يا روانشناس شخصي نداشته باشد. 
 در كش��ور ما چون آمار و ارقام اعلام شده از سوي 
مراجع رسمي حكايت از وضعيت نامناسب سلامت 
روان دارد،  عده اي از آب گل آلود همين آمار و ارقام 
مي خواهند ماهي بگيرن��د و با عناوين پر طمطراقي 
مانند آرام��ش،  اعتماد ب��ه نف��س و موفقيت براي 
خودشان كس��ب و كار پر س��ودي راه انداخته اند. 
اين در حالي است كه سناريوي تكراري و شكست 
خورده غرب در ترويج و گسترش مدرنيسم و روند 
شكل گيري و گس��ترش بيماري هاي روحي رواني 
در غرب نبايد در كشور ما هم تكرار شود و ما نيز در 
مسير غلط مدرنيسم گرفتار شويم و بعد افرادي را كه 
در فرآيند مدرنيسم دچار بحران هاي روحي و رواني 
شده اند براي درمان به دست روانشناسان بسپاريم، 
آن هم در شرايطي كه س��بك زندگي و آيين اسلام 
راهكارهاي متعددي را براي پيشگيري از غرق شدن 
در مظاهر مدرنيسم و بروز بيماري هاي رواني دارد. 

    جست وجوي گمشده 
در بايدها و نبايدهاي دين اس��لام هر آنچه كه براي 
يك زندگي س��الم ني��از داريم در لا ب��ه لاي احكام، 
 توصيه ها و دستورالعمل ها ارائه شده است. مطابق 
توصيه هاي اس��لامي تعامل با خانواده دوس��تان و 
اقوام يكي از اساس��ي ترين نكته هايي است كه بايد 
در جامعه اسلامي رعايت شود و صله ارحام يكي از 
دستوراتي است كه بارها از سوي بزرگان دين اسلام 
سفارش شده است. برگزاري نماز جماعت، توصيه 
به عبادت هاي دس��ته جمعي،  حضور در مس��اجد، 
نيكي به پدر و مادر و اقوام و همسايه ها همه و همه 
مصاديقي از جامع ترين دس��تور العمل ها براي يك 
زندگي اجتماعي سالم است و مي تواند تأثير بسزايي 
در اعتماد به نفس و نشاط افراد داشته باشد. از سوي 
ديگر، احكام اقتصادي اسلام نظير خمس و زكات، 
صدقه، هبه،  وقف، انفاق و ممنوعيت هايي همچون 
ربا هم براي جلوگيري از انباشت ثروت در جامعه و 
بروز شكاف هاي طبقاتي طراحي شده است كه خود 
مي تواند ضمانتي براي سلامت روان افراد باشد اما 
اكنون جامعه ما نيز با نفوذ فرهن��گ غربي گرفتار 
مدرنيس��م ش��ده و از س��بك زندگي اصيل ايراني 
اس��لامي فاصله گرفته اس��ت. در چنين شرايطي 
مردم ما هم ساعت هاي طولاني از وقت شان را پاي 
تلويزيون يا ش��بكه هاي اجتماعي به دور از خانواده 
و دوس��تان و خويش��اوندان مي گذرانن��د و بعد در 
فش��ار روحي ناش��ي از تضاد اجتماعي بودن انسان 
با مصاديق ناشي از توسعه دچار آسيب هاي روحي 
شده و در شبكه هاي اجتماعي،  اينترنت يا كانال هاي 
تلگرام به دنبال آرامش��ي مي گردن��د كه در همين 

فضاهاي مدرن آن را گم كرده اند. 

ارزش اقتصادي اراضي، انتقال خطوط راه آهن به بيرون از پايتخت را مشكل زا كرده است

معضلات 50 ساله را ه آهن روي اعصاب شهروندان

     مديركل دفتر بازرسي، ارزيابي عملكرد و پاسخگويي به شكايات وزارت 
بهداشت با تأكيد بر اينكه هيچ گونه فحاشي و توهين و ضرب و شتم ميان 
كادر درماني و كاركنان قابل قبول نيست، گفت: اگر اين عمل رخ دهد، با 
فرد خاطي طبق قانون برخورد خواهد شد.  سيد سجاد رضوي با اشاره به 
درگيري بين پزشك و پرستار در يكي از مراكز درماني گفت: اين افراد به 
واحد تخلفات و كميته انضباطي دانش��گاه علوم پزشكي مربوطه معرفي 
شده اند و علاوه بر پيگيري شاكيان اين پرونده ها، دانشگاه هاي علوم پزشكي 
مربوطه هم پيگير اين پرونده هس��تند.  رضوي با تأكيد بر اينكه نبايد در 
مورد اين مسائل ديدگاهي صنفي داشته باشيم، گفت: انتظار مي رود تمامي 
كاركنان بهداشت و درمان كه هميشه به صورت تيم واحد عمل مي كردند 
در سلامت بيماران كوشا باشند و چنين اتفاقاتي را به صنف خاصي ارتباط 

ندهيم و نبايد نظام پزشكي و نظام پرستاري وارد اين مباحث شوند. 
     رئيس س��ازمان پژوهش و برنامه ريزي 
آموزش��ي گفت: امس��ال تغيي��ر كتاب هاي 
درسي پايه دهم دانش آموزان متناسب با سند 
تحول آموزش و پرورش در دس��تور كار قرار 
داشت كه تا نيمه شهريور ماه آماده مي شود.  
حجت الاسلام والمسلمين محي الدين بهرام 
محمديان با اش��اره به سند تحول بنيادين و 
ضرورت تغيير محتواي كتب درسي متناظر 

با آن گفت: پس از استقرار نظام جديد آموزشي، سازمان پژوهش مأموريت 
يافت هر سال كتاب هاي دو پايه تحصيلي را تدوين و تأليف كند كه در ادامه 
اين روند، سال گذشته به كتاب هاي پنجم و نهم رسيد و امسال نيز تغيير 
كتاب هاي پايه دهم متناسب با سند تحول در دستور كار قرار داشت كه تا 

نيمه شهريور ماه آماده مي شود. 
      رئيس مركز سنجش آموزش پزشكي گفت: كارنامه هاي جعلي آزمون 
كارشناسي ارشد پزشكي در فضاي مجازي منتشر شد به همين دليل پليس 
فتا ورود و اعلام كرده متخلفان شناسايي شده اند اما دليل ارتكاب جرم هنوز 
مشخص نيست و بايد روشن شود.  محمدحسين پوركاظمي گفت: انتخاب 
رشته و ويرايش در آزمون كارشناسي ارشد پزشكي تمديد شد و داوطلبان 
مي توانند در روز چهارش��نبه 2۳ تير ماه براي ويرايش اطلاعات و انتخاب 

رشته خود اقدام كنند. 
      يك مخترع جوان گفت: داروي مؤثر ب��ر درمان زخم جراحي بر پايه 
عصاره پنيرك يا سرخ گياه به همراه بادام تلخ ساخته ايم كه براي بيماران با 
زخم ديابتي كاربرد دارد و اثربخشي آن به اثبات رسيده است.  پويا پارسايي 
اظهار كرد: در حالت طبيعي درمان اين نوع زخم بي��ش از چهار هفته به 
طول مي انجامد تا بتواند ترميم را كامل كند اما با استفاده از اين گياه و پماد 

ساخته شده روند درمان به حدود 14 روز مي رسد. 
      معاون آموزش ابتدايي وزي��ر آموزش و پرورش گفت: حدود 41 هزار 
دانش آموز بازمانده از تحصيل جذب مدارس شدند.  محمد ديمه ور افزود: 
نرخ پوش��ش تحصيلي در دوره ابتدايي به ۹8/6  درصد رسيده است و در 
مجموع مقطع ابتدايي اين رقم خوب و رو به رش��د است. وي در خصوص 
جذب دانش آموزان بازمانده از تحصيل گفت: وقتي درصد پوشش تحصيلي 
دانش آموزان بالا مي آيد، جذب سخت مي شود و مجبور هستيم خانه به خانه 

در موضوع انسداد بيسوادي جست وجو و اين بچه ها را پيدا كنيم. 
   مديركل پاسخگويي به شكايات وزارت آموزش و پرورش گفت: والديني 
كه به دريافت اجباري وجه در مدارس اعتراض دارند، مي توانند با مراجعه 
به سايت دريافت شكايات آموزش و پرورش، شكايت خود را ثبت كرده و 
بعد از دو هفته پاسخ بگيرند.  سيدرحيم ميرشاه ولد با بيان اينكه هيچ مدير 
مدرسه اي حق ندارد وجهي بيشتر از مبالغي كه اعلام شده از والدين دريافت 
كند، گفت: مبالغ كتاب، بيمه و سنجش كلاس اولي ها مشخص است و اخذ 

بيشتر از مبالغ اعلام شده توسط مدارس تخلف است. 

زهرا چيذري 
  گزارش یک

 سهم فقرا از بودجه كل كشور
 1/5 درصد است

در بودج�ه س�ال 9٥ س�هم نيازمن�دان تح�ت پوش�ش كميت�ه 
ام�داد و س�ازمان بهزيس�تي از بودج�ه كل كش�ور ب�ه ٥/1 
درص�د ه�م نمي رس�د، يعن�ي 98/٥ درص�د از بودج�ه كش�ور 
ب�راي غيرفق�را و فق�ط 1/٥ درص�د ب�ه فق�را اختص�اص دارد. 
رئيس كميته امداد با بيان اين خبر افزود: از مجلس مي خواهم در بحث 
»هدفمندي يارانه ها« تجديدنظر كند. پرويز فتاح در ادامه ضمن تأكيد 
بر آنكه مدافع حقوق فقرا و نيازمندان در نظام اسلامي است، گفت: در 
حال حاضر در اروپا، امريكا، كانادا و... چنانچه فردي فاقد شغل و درآمد 
باشد، مشمول بيمه بيكاري مي شود زيرا آنها معتقدند كه در غير اين 

صورت فرد دچار آسيب هاي متعدد خواهد شد. 
 فتاح در ادامه ب��ا درخواس��ت از مجلس در خص��وص تجديد نظر در 
هدفمندي يارانه ها افزود: بايد بخش مش��خصي از بودجه كشور را به 
محروميت زدايي و فقرا اختصاص دهيم، زيرا در غير اين صورت از دل 

فقر، آسيب هاي متعددي بيرون خواهد آمد. 
رئيس كميته امداد امام خميني)ره( در ادام��ه ضمن بيان آنكه نظام 
بانكي كشور در خدمت فقرا نيس��ت، افزود: اين درحالي است كه عدم 
وصول وام هاي بانكي مددجويان كميته امداد به اذعان مسئولان بانك ها 
كمتر از 1/5 درصد اس��ت و آنها كه وام هاي ميلياردي مي گيرند، اصلًا 
پس نمي دهند.  رئيس كميته امداد امام خميني همچنين اظهار كرد: 
در حال حاضر 6 ميليون نفر ش��اغل در حوزه هايي هم چون رانندگي، 
كارگري و بنايي در كشور داريم كه فاقد بيمه تأمين اجتماعي هستند و 

در اثر حوادث مشتري امداد مي شوند. 
فتاح تصريح كرد: به محض وقوع حادثه براي اين افراد درآمد آنها قطع 
مي شود و ديگر قادر به تأمين معيشت خود نيستند. سؤال ما اين است 
كه چه طور خودروها كه آهن پاره اي بيش نيستند را بيمه مي كنيم اما 
انس��ان ها را نه ؟ اين در حالي اس��ت كه در تمام دنيا قبل از هر چيز به 
انسان ها بها داده مي ش��ود و آنها را مورد حمايت هاي بيمه اي و تأمين 
اجتماعي قرار مي دهند بعد آهن پاره ها را، اما متأسفانه در ايران وارونه 
عمل مي كنيم.  وي افزود: حتي تصادفات جاده اي هم براي كميته امداد 
مشتري ساز است كه اينها نقص قانون است و بايد مجلس به آنها توجه 

داشته باشد. 

دبيركل مجمع خيرين سامت كشور:
 محروميت  سلامت تهران 

همانند مناطق محروم
ب�ه گفت�ه دبي�ركل مجم�ع خيري�ن س�امت، اس�تان ته�ران 
در موض�وع بهداش�ت و درم�ان ب�ا مش�کات زي�ادي مواج�ه 
اس�ت و باي�د ت�اش ش�ود عقب ماندگي ه�ا جب�ران ش�ود. 
س��يدرضا نيري، دبيركل مجمع خيرين سلامت كشور در گردهمايي 
اعضاي هيئت مديره و رؤساي مجامع خيرين استان تهران كه در وزارت 
بهداشت برگزار شد، اظهار داشت: استان تهران نيازمند توجه در حوزه 
بهداشت و درمان است. اين استان در زمينه موضوع بهداشت و درمان 
با مشكلات زيادي مواجه است و بايد تلاش ش��ود عقب ماندگي ها در 
اين استان جبران شود.  دبيركل مجمع خيرين سلامت كشور عنوان 
كرد: تهران بايد داراي امكاناتي باش��د كه مأمن و محلي براي بيماران 
مراجعه كننده از سراسر كشور باشد.  نيري با بيان اينكه استان تهران 
نيز محروميت هايي در حوزه بهداشت و درمان دارد، گفت: سرريز همه 
مشكلات در حوزه بهداشت و درمان اس��تان تهران است و لازم است 
اقدامات مجمع خيرين اس��تان تهران با اعتقاد و با نيت خير براي رفع 

مشكلات حوزه بهداشت و درمان در اين استان باشد. 

رئيس سازمان فضايي:
 ۲ ماهواره دانشجويي

 تا پايان سال به فضا پرتاب مي شود
 رئيس س�ازمان فضاي�ي اي�ران از برنامه ري�زي ب�راي پرتاب دو 
ماه�واره مخابرات�ي و سنجش�ي ت�ا پاي�ان امس�ال خب�ر داد و 
گف�ت: ق�رارداد پرت�اب اي�ن ماهواره ه�ا نهاي�ي ش�ده اس�ت. 
محس��ن بهرامي ديروز در نشس��ت خبري از پايان طراحي و ساخت 
ماهواره »ناهيد 1«، »آت ست« و ماهواره »دوستي« خبر داد و گفت: 
تا پايان امسال يكي از ماهواره هاي »ناهيد 1« يا »آت ست« به عنوان 
ماهواره هاي مخابراتي و همچنين ماهواره دوس��تي به عنوان ماهواره 

سنجشي به فضا پرتاب خواهد شد. 
رئيس س��ازمان فضايي با بيان اينكه ماهواره آت ست ماهواره دانشگاه 
اميركبير، ماهواره ناهيد 1 مربوط به دانش��گاه علم و صنعت و ماهواره 
دوستي مربوط به دانش��گاه شريف اس��ت، اضافه كرد: در همين حال 
پروژه ماهواره »پارس« را كه يك ماهواره سنجش��ي اس��ت در دست 
توليد و ساخت داريم.  وي با اش��اره به اينكه پرتاب ماهواره هاي بومي 
مخابراتي و سنجشي در راستاي اجراي سياست هاي اقتصاد مقاومتي 
صورت مي گيرد، اضافه كرد: هفته آينده قرارداد پرتاب ماهواره ناهيد 1 

با پرتابگر داخلي امضا مي شود. 
بهرامي همچنين از س��اخت ماهواره ناهيد 2 خبر داد و گفت: قرارداد 
س��اخت اين ماهواره نيز تا يك ماه آينده با پژوهشگاه فضايي ايران به 

امضا خواهد رسيد. 
وي با اش��اره به اينكه اين ماهواره ها به صورت دانشجويي است، گفت: 
تا رسيدن به ماهواره ملي اين ماهواره ها را براي تست هاي عملياتي به 
فضا پرتاب مي كنيم.  رئيس س��ازمان فضايي همچنين در مورد خريد 
ماهواره هاي خارجي گفت: از چند كشور سفارش ماهواره عملياتي را 
داريم و از آنجايي كه دسترس��ي به ماهواره مخابرات��ي ملي 10 تا 15 
سال زمان مي برد فعلًا ناچاريم ماهواره هاي خارجي را براي پروژه هاي 
عملياتي خري��داري كنيم.  وي در مورد آخري��ن وضعيت پروژه اعزام 
انسان به فضا با انتقاد از عملكرد ش��وراي عالي عتف گفت: اين طرح از 
سوي شوراي عالي عتف مطرح ش��ده و ما نسبت به اين موضوع انتقاد 
داريم چراكه اين موضوع بايد در شوراي عالي فضايي مورد برنامه ريزي 
قرار مي گرفت و مطرح مي شد اما متأس��فانه پروژه اعزام انسان به فضا 
از سوي شوراي عالي عتف مطرح شد اما با اين حال ما پروژه را متوقف 
نكرديم و آن را به زودي در ش��وراي عالي فضايي م��ورد پيگيري قرار 
مي دهيم تا در نهايت بتوانيم ب��راي آن برنامه ريزي كرده و زمان بندي 

مشخص كنيم. 
بهرامي در مورد آخري��ن وضعيت ماهواره بلوكه ش��ده »مصباح« 
كه هم اكنون در كش��ور ايتاليا قرار دارد، گفت: روند مذاكرات براي 
بازپس گيري اين ماهواره به خوبي پيش مي رود و از ما دعوت شده 
كه در قالب هيئتي از آخرين وضعي��ت اين ماهواره در ايتاليا بازديد 

كنيم. 

 بيماران  تالاسمی
 دفترچه درمانی خاص می گيرند  

مديرعامل انجمن تالاس�مي ايران از حذف شدن يارانه داروهاي 
خارجي بيماران تالاسمي و گرفتن دفترچه هاي خاص آنها خبر داد. 
مجيد آراسته گفت: بيماري تالاس��مي انواع و اقسامي دارد؛ در حالي كه 
س��ازمان تأمين اجتماعي اعلام كرده اس��ت كه تنها به افرادي دفترچه 
بيماري هاي خاص تعلق مي گيرد كه خون مي گيرند و كس��اني كه خون 
نمي گيرند از اين قاعده مستثني مي ش��وند و تنها دفترچه عادي به آنها 

داده مي شود. 
مديرعامل انجمن تالاس��مي ايران بيان كرد: مس��ئله مهم اين است كه 
بيماراني كه خون نمي گيرند نيز تالاسمي دارند و به دلايل شرايط بيماري 
و حساسيت به خون مجبورند داروهاي خاص و داروهاي مكمل استفاده 
كنند كه خون نزنند، چراكه خون زدن آنها باعث مي ش��ود حياتشان به 
خطر بيفتد ولي متأسفانه تأمين اجتماعي دفترچه اين بيماران را از آنها 

گرفته است. 
به گزارش ايلنا، وي افزود: اگرچه دفترچه خاص بيماران تالاسمي بينابيني 
به دليل اينكه خون گيري مداوم ندارند، از آنها گرفته شده است اما با توجه 
به مشكلاتي كه آنها دارند، عوارض بيماري تالاسمي در آنها بيشتر است. 

آراسته افزود: اين بيماران هزينه هاي سنگين درماني دارند و با دفا تر عادي 
بايد هزينه هاي زيادي بدهند و تنها اگركارت تالاسمي خود را نشان بدهند 
با اين دفا تر مي توانند خون رايگان تزريق كنند و بقيه خدمات و آزمايشات 

پزشكي آنها مشمول هزينه مي شود. 
وي تأكيد كرد: دومين مش��كلي كه در اي��ن حوزه داريم و ج��ا دارد كه 
مسئولان به آن توجه كنند هزينه هاي پيوند مغز استخوان است كه بهترين 
راه درماني براي اين بيماران است اما متأسفانه بخش زيادي از هزينه هاي 

آن ديده نشده است. 
آراس��ته تأكيد كرد: اين بيماران براي پيوند بايد آزمايشاتي انجام دهند 
كه متأسفانه خيلي از اين آزمايشات در تعهد بيمه ها نيست يا هزينه هاي 

دارويي دارند كه اين دارو ها هنوز تحت پوشش بيمه ها نيست. 
مديرعامل انجمن تالاسمي گفت: مشكل ديگر بيماران فرانشيز داروهاي 
خارجي بيماران خاص است كه افزايش يافته است. در سال هاي گذشته 
بيمه تأمين اجتماعي هزينه داروهاي خارجي را مي پرداخت و به بيماران 
كمك مي كرد كه بتوانند داروهاي خود را بگيرند اما از آبان ماه سال گذشته 
جلوي اين مسئله گرفته شد و عملًا بيماران بايد هزينه داروهاي خود را 
بپردازند، در حالي كه اقدام تأمين اجتماعي براي بيماران پشتوانه اي بود 
كه با كمك آن داروهاي خارجي را كه براي درمانش��ان ضرورت داشت،  

تأمين كنند. 
در حال حاضر بيماران بايد اين هزينه ها را بدهند و با توجه به اينكه خيلي 
از بيم��اران بيمه تكميلي ندارند،  هزينه هاي س��نگيني به اين خانواده ها 
تحميل مي ش��ود و اين بيماران دچار مش��كلات متعددي مي شوند كه 
اميدواريم تأمين اجتماعي بتواند مثل گذش��ته خدمات خاص خود را به 

اين افراد ارائه كند. 

بيژن یانچشمه
  از شهر


